
KAUNO RAJONO SAVIVALDYBĖS JAUNIMO REIKALŲ TARYBOS 

POSĖDŽIO PROTOKOLAS 

2024 m. rugsėjo 20 d.  Nr. 3 

Kauno rajono savivaldybė 

Posėdis vyko 2024 m. rugsėjo 20 d. 13.00 val. nuotoliu Microsoft Teams platformoje. 

Pirmininkė – Monika Kiaušaitė, Kauno rajono savivaldybės tarybos narė. 

Posėdžio sekretorė – Domantė Sinkevičiūtė, Kauno rajono savivaldybės jaunimo reikalų 

koordinatorė (vyriausioji specialistė). 

 Posėdyje dalyvavo Kauno rajono savivaldybės jaunimo reikalų tarybos nariai: Tomas 

Didžiulis - Administracijos direktoriaus pavaduotojas, Laurynas Dilys - asociacijos „Kauno rajono 

jaunieji lyderiai“ pirmininkas, Jolanta Jankauskienė - Kultūros, švietimo ir sporto skyriaus vedėjo 

pavaduotoja (ugdymui), Darius Joneikis - judėjimo „Stabdyk nusikalstamumą“ Kauno regiono 

skyriaus pirmininkas, Monika Kiaušaitė - Savivaldybės tarybos narė, Kristina Švedaitė - Kauno 

rajono vietos veiklos grupės pirmininkė - Administracijos vadovė, Vytautė Venckūnaitė - 

Savivaldybės tarybos narė. 

Posėdyje nedalyvavo: Vytautas Juozapavičius, Kauno rajono Panevėžiuko kaimo 

bendruomenės pirmininkas, Gustė Miškinytė, Kauno rajono mokinių tarybos atstovė, Mantas 

Molotkovas, Tarptautinės policijos asociacijos Lietuvos skyriaus Kauno rajono poskyrio atstovas, 

Artūras Orlauskas, Savivaldybės tarybos narys 

Dalyvauja 7 nariai. Kvorumas yra. 

DARBOTVARKĖ: 

1. Dėl jaunimo užimtumo ir integracijos į darbo rinką programos rezultatų (D. 

Sinkevičiūtė) 

2. Dėl mobilaus darbo įgyvendinimo rezultatų Kauno rajone (D. Joneikis) 

3. Dėl garinimo įrenginių pardavimo vietų ribojimo netoli švietimo įstaigų? (A. Orlauskas) 

4. Kiti klausimai. 

Pirmininkė supažindino su darbotvarke, darbotvarkei nariai pastabų neturėjo. Bendru sutarimu 

darbotvarkei pritarta. 



1. PRISTATYTA.  Dėl jaunimo užimtumo ir integracijos į darbo rinką programos rezultatų (D. 

Sinkevičiūtė) 

D. Sinkevičiūtė pristatė, jog 2024 m. buvo įdarbinti 7 jaunuoliai. Išmokėtos komepnsacijos už 

4057,14 Eur. Dalyvavo 5 darbdaviai. Jaunuoliai dirbo tokiose pozicijose: auklėtojų padejėjas, 

sandėlio darbuotojas, desertinės pagalbinis darbuotojas, sandėlio darbuotojas, padavėja. 

  

2. PRISTATYTA. Dėl mobilaus darbo įgyvendinimo rezultatų Kauno rajone (D. Joneikis) 

D. Joneikis pristatė mobilaus darbo su jaunimu veiklas Kauno rajone vykdytas per vasarą, 

įgyvendintas 41 renginys. Iš viso renginiai vykdyti 7 seniūnijose, įtraukti 833 dalyviai, iš jų 

maždaug 300 jaunimas (14-29 m.). Iki metų pabaigos dar liko įgyvendinti 19 išvykstamųjų 

renginių Numatytose 7 seniūnijose. D. Joneikis taip pat pastebėjo, kad jaunimą labai sunku 

sudominti ir šiuo metu ieško patalpų šaltajam sezonui. M. Kiaušaitė pasiteiravo, kaip sekasi su 

amžiaus cenzo kontroliavimu. D. Joneikis atsakė, kad vaikai jaunimo centre yra neišvengiama, 

kartais  tai atbaido jaunimą tačiau dažniausiai tai sukontroliuojama. M. Kiaušaitė pasiteiravo, kur 

jaunimas aktyviausias, D. Joneikis atsakė, kad Vilkijoje. 

J. Jankauskienė paklausė kur pasyviausi mobilaus jaunimo centro jaunimas. D. Joneikis 

atsakė, kad Čekiškėje, nutarta ieškoti būdų jaunimą įtraukti į veiklas. 

3. PRISTATYTA.  Dėl garinimo įrenginių pardavimo vietų ribojimo netoli švietimo įstaigų. (A. 

Orlauskas 

M. Kiaušaitė pristatė A. Orlausko paklausimą dėl garinimo įrenginių pardavimo vietų ribojimo netoli 

švietimo įstaigų, konkrečiai pasiūlymas skambėjo taip, kad panagrinėti šį klausimą ir apsvarstyti 

tarybos sprendimą, kuris draustų pardavinėti garinimo medžiagas ir įrenginius 500 m. atstumu nuo 

ugdymo įstaigų. 

M. Kiaušaitė pasidalino Sveikatos apsaugos ministerijos Psichikos sveikatos skyriaus patarėjos  

atsakymu į užklausą: tabako kontrolės įstatyme nėra nuostatų suteikiančių teisę savivaldybių 

taryboms uždrausti prekybą tam tikru atstumu nuo ugdymo įstaigų. Tuo tarpu alkoholio kontrolės 

įstatyme tokios nuostatos yra, kai pasikreipia ugdymo įstaigos.  

T. Didžiulis pakomentavo, kad tai nėra savivaldos kompetencija, o tam reikalingas nacionalinių teisės 

aktų pakeitimas.  



D. Joneikis pastebėjo, kad prekyba vyksta ne prekybos vietose, o socialinėse erdvėse ir programėlėse. 

Taip pat paminėjo, kad Kauno rajono ugdymo įstaigose įvesta tvarka ir draudimas, kad ugdymo 

įstaigų mokiniai apskritai negali su savimi turėti bet kokių psichotropinių ir kitų medžiagų. 

J. Jankauskienė pristatė Kauno rajono savivaldybės tarybos 2018 m. spalio 25 d. sprendimą Nr. TS-

297 „Dėl Kauno rajono savivaldybės tarybos 2004 m. rugsėjo 2 d. sprendimo Nr. 169 „Dėl Kauno 

rajono savivaldybės teritorijos tvarkos ir švaros taisyklių patvirtinimo“ pakeitimo“  47.29 punktą.: 

47.29. Kauno rajono savivaldybės teritorijoje esančių švietimo įstaigų mokiniams formaliojo ir 

neformaliojo ugdymo metu turėti, laikyti, perduoti, naudoti, vartoti ar kitaip disponuoti 

psichoaktyvias medžiagas (tabako gaminius, alkoholinius gėrimus ir kt.).  

Šiuo pavyzdžiu jau pasekė nemažai Lietuvos savivaldybių ir tokią tvarką įsivedė savo savivaldybėse.  

M. Kiaušaitė priminė apie išvykstamąjį vizitą į jaunimo erdves, laikas bus praneštas, dalyvauti 

rekomenduojama pagal galimybes.  

 

Pirmininkė                                                                                                                       Monika Kiaušaitė 

Sekretorė                                                                                                                    Domantė Sinkevičiūtė 


